

Communiqué de presse Mai 2020

Demeter renforce son équipe

Cyrille Cabaret rejoint Demeter en tant que Partner au sein de l'équipe Innovation.

Il interviendra principalement dans les dossiers de capital-risque du secteur de l'AgTech, de l'agroalimentaire, de la chimie du végétal et de l'environnement.

Ingénieur en agriculture de l'Institut Polytechnique Lasalle-Beauvais et titulaire d'un Mastère en Management International Agrifood de l'ESSEC Business School, Cyrille a une expérience riche et variée de plus de 20 ans dans le secteur agro. Il débute en 1998 comme chargé d'affaires en fusions acquisitions au sein de la banque d'affaire Natexis Finance où il accompagne plusieurs transactions du secteur agro. En 2002, à l'occasion du LBO porté par CVC Capital Partner, il rejoint le groupe Adisseo où il occupe successivement des postes de corporate finance, de stratégie & business development, puis de business manager. En 2009, après deux missions de contrôle financier international dans des groupes industriels, Cyrille crée la start-up biotechnologique Ecomeris (spécialisée dans les biomatériaux) qu'il développe et cède fin 2016 au groupe cosmétique SILAB.

Cyrille a ensuite mis son expérience d'entrepreneur et ses compétences en innovation, stratégie et finance d'entreprise au service de plusieurs start-ups du secteur agro, notamment Olygose (société du portefeuille Demeter) dont il a été COO et membre du Board.

Kevin Coornaden rejoint Demeter en tant que Legal & Compliance Officer (RCCI)

Kevin a commencé sa carrière au sein de la direction juridique du Groupe La Française AM. Il dispose par ailleurs d'une expérience en qualité de juriste confirmé acquise successivement au sein de la direction de la gestion d'actifs de l'Autorité des Marchés Financiers (AMF) puis au sein de la direction juridique du Groupe ODDO BHF.

Kevin est titulaire du diplôme d'Avocat. Il est diplômé du Magistère-DJCE de l'Université Paris II – Panthéon-Assas, d'un Master en Affaires Internationales de l'Institut d'Etudes Politiques de Paris (Sciences Po.) ainsi que d'un Master (L.L.M) de l'Université de Georgetown à Washington D.C.



A propos de Demeter

Demeter (www.demeter-im.com) est un acteur majeur du capital investissement pour la transition écologique. Nous investissons de 1 M€ à 30 M€ pour accompagner les entreprises du secteur à tous les stades de leur développement : startups innovantes, PME et ETI en forte croissance et projets d'infrastructure. L'équipe Demeter compte 40 personnes basées à Paris, Lyon, Grenoble, Metz, Madrid, Munich et Münster, gère 1 Md€ et a réalisé plus de 160 investissements en 15 ans.

Contact

Isabella Bonser, +33 1 43 12 53 33, isabella.bonser@demeter-im.com

Press Release
May 2020

Demeter strengthens its team

Cyrille Cabaret joins Demeter as a Partner in the Venture team.

He will be mainly involved in the venture capital files of the AgTech, food and beverage industry, biochemistry and environment sectors.

An agricultural engineer from the Institut Polytechnique Lasalle-Beauvais with a Master's degree in International Agrifood Management from ESSEC Business School, Cyrille has a rich and varied experience of more than 20 years in the agribusiness sector. He started in 1998 as a Mergers & Acquisitions Manager at the investment bank Natexis Finance, where he accompanied several transactions in the agricultural sector. In 2002, during the LBO led by CVC Capital Partner, he joined the Adisseo group where he successively held positions in corporate finance, strategy & business development, then as a business manager. In 2009, after two international financial control assignments in industrial groups, Cyrille created the biotech start-up Ecomeris (specialized in biomaterials) which he developed and sold at the end of 2016 to the cosmetics group SILAB.

Cyrille then put his experience as an entrepreneur and his skills in innovation, strategy and corporate finance at the service of several start-ups in the agro sector, notably Olygose (a Demeter portfolio company), of which he was COO and a member of the Board.

Kevin Coornaden joins Demeter as Legal and Compliance Officer.

Kevin began his career as a trainee in the legal team of Groupe La Française AM. He then gained experience as a legal counsel with the French Financial Market Authority (AMF). Prior to joining Demeter, Kevin was a legal counsel with the ODDO BHF Group.

Kevin is a qualified lawyer in France. He holds a Master's Degree in Law from the University of Paris II – Panthéon-Assas, a Degree in International Affairs from Sciences Po Paris and holds an L.L.M Degree from the Georgetown University Law Center in Washington D.C.



About Demeter

Demeter (www.demeter-im.com) is a major European player in venture capital and private equity for the energy and ecological transition. Its funds invest from €1m to €30m to support companies in the sector at all stages of their development: innovative startups, small and mid-cap companies, as well as infrastructure projects. The Demeter team counts 40 people based in Paris, Lyon, Grenoble, Metz, Madrid, Munich and Münster, manages €1bn and has completed 160 investments over 15 years.

Contact

Isabella Bonser, +33 1 43 12 53 33, isabella.bonser@demeter-im.com